

СОДЕРЖАНИЕ

РАЗДЕЛ I. К 70-ЛЕТИЮ ПОБЕДЫ В ВЕЛИКОЙ ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЕ

<i>Лавренов С.Я., Соколов А.М.</i> ПЛАНИРОВАНИЕ ГЕРМАНИЕЙ ВОЙНЫ ПРОТИВ СОВЕТСКОГО СОЮЗА: МИФЫ И РЕАЛИИ	8
<i>Монин С.М.</i> СТАНОВЛЕНИЕ ВОЕННО-ЭКОНОМИЧЕСКОГО СОТРУДНИЧЕСТВА СССР И ВЕЛИКОБРИТАНИИ (ИЮНЬ – ОКТЯБРЬ 1941 г.).....	23
<i>Терняев А.П.</i> РЕОРГАНИЗАЦИЯ ПРОМЫШЛЕННОГО ПРОИЗВОДСТВА СССР В НАЧАЛЕ ВЕЛИКОЙ ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ	37
<i>Горячева В.Р.</i> БЛАГОТВОРИТЕЛЬНОСТЬ СОВЕТСКОГО НАРОДА В ПЕРИОД ВЕЛИКОЙ ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ	46
<i>Кузнецова О.Д., Аверченко М.А.</i> ОРГАНИЗАЦИЯ ПРОДОВОЛЬСТВЕННОГО СНАБЖЕНИЯ В ГОДЫ ВЕЛИКОЙ ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ.....	52
<i>Ермаков Д.Н.</i> АМЕРИКАНСКАЯ ВОЕННО-ТЕХНИЧЕСКАЯ ПОМОЩЬ СОВЕТСКОМУ СОЮЗУ В ГОДЫ ВТОРОЙ МИРОВОЙ ВОЙНЫ: ИСТОРИКО-ПОЛИТОЛОГИЧЕСКИЙ АНАЛИЗ.....	68

РАЗДЕЛ II. ИСТОРИЧЕСКИЕ НАУКИ И АРХЕОЛОГИЯ

Историография, источниковедение и методы исторического исследования

<i>Смоленский Н.И.</i> ПРОБЛЕМА ЛОГИЧЕСКОГО: ИСТОРИОГРАФИЧЕСКИЙ АСПЕКТ.....	79
<i>Яснитский Н.А.</i> ТРАКТОВКИ ПОЛИТИЧЕСКОЙ СИТУАЦИИ В АНГЛИИ ПЕРВОЙ ПОЛОВИНЫ XVIII В. В БРИТАНСКОЙ И ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ИСТОРИОГРАФИИ XIX–XX ВВ.	87
<i>Варшавский Д.И.</i> ИСПОЛЬЗОВАНИЕ РЕЗУЛЬТАТОВ ВОЕННОЙ АРХЕОЛОГИИ В КАЧЕСТВЕ ИСТОЧНИКА ПРИ ИССЛЕДОВАНИИ БЫТА ВОЕННОСЛУЖАЩИХ КРАСНОЙ АРМИИ.....	99
<i>Скаковский А.А.</i> МАРКСИСТСКАЯ КОНЦЕПЦИЯ В РАБОТАХ ОСНОВОПОЛОЖНИКОВ МАРБУРГСКОЙ ШКОЛЫ	109

Отечественная история

<i>Климова Л.В.</i> ПРОБЛЕМЫ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ МЕСТНЫХ ОРГАНОВ ВЛАСТИ В МОСКВЕ ВО ВТОРОЙ ПОЛОВИНЕ XIX В.	116
<i>Архипов С.В.</i> БЛАГОТВОРИТЕЛЬНОСТЬ РУССКОЙ ПРАВОСЛАВНОЙ ЦЕРКВИ ВО ВРЕМЯ РУССКО-ТУРЕЦКОЙ ВОЙНЫ 1877-1878 гг.	125
<i>Кулянов Р.В.</i> МЕСТО И РОЛЬ ГОСУДАРСТВЕННОГО СОВЕТА РОССИЙСКОЙ ИМПЕРИИ В УСЛОВИЯХ ПРЕОДОЛЕНИЯ РЕВОЛЮЦИОННОГО КРИЗИСА НАЧАЛА XX СТОЛЕТИЯ	134
<i>Кулянов Р.В., Ершов К.П.</i> К ИСТОРИИ ГОСУДАРСТВЕННОГО СОВЕТА РОССИЙСКОЙ ИМПЕРИИ (1810-1917 гг.)	141
<i>Акопян В.З.</i> ОТНОШЕНИЕ К ПЕРВОЙ МИРОВОЙ ВОЙНЕ ДИСПЕРСНЫХ ЭТНОСОВ ЮГА РОССИИ.....	148
<i>Горлов В.Н.</i> МОСКОВСКИЙ МЕТРОПОЛИТЕН ИМ. В.И. ЛЕНИНА КАК ВИЗИТНАЯ КАРТОЧКА СТОЛИЦЫ СССР	156
<i>Орлова А.С.</i> ХУДОЖЕСТВЕННЫЕ ФИЛЬМЫ О ВЕЛИКОЙ ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЕ 1946-1956 гг. КАК ОТРАЖЕНИЕ ИЗМЕНЕНИЙ В ПОЛИТИЧЕСКОЙ ЖИЗНИ СССР.....	165

<i>Луков Е.В.</i> ТЕМА «СИБИРСКОГО БОГАТСТВА» В ДИАЛОГЕ РЕГИОНОВ И ФЕДЕРАЛЬНОГО ЦЕНТРА В 1990-е гг.	173
<i>Рассохо-Анохина В.Н., Саберов Ф.К.</i> КАДРОВЫЕ ПРОБЛЕМЫ В СИСТЕМЕ ВОЕННО-МОРСКИХ УЧЕБНЫХ ЗАВЕДЕНИЙ ЛЕНИНГРАДА В 1937-1938 гг.	181

Всеобщая история

<i>Сеничев В.Е.</i> САКРАЛЬНАЯ ФУНКЦИЯ И ОБРАЗ ОРУЖИЯ В «ПОХИЩЕНИИ БЫКА ИЗ КУАЛЬГНЕ»	186
<i>Шелудченко Н.П.</i> ТОРГОВЫЕ, МЕЖГОСУДАРСТВЕННЫЕ И КУЛЬТУРНЫЕ СВЯЗИ В КОНТЕКСТЕ ИСТОРИЧЕСКОГО РАЗВИТИЯ ГЕРМАНИИ И РОССИИ В IX–XVIII в.	191
<i>Мишин А.В.</i> ГЕРМАНО-ЮГОСЛАВСКИЕ ОТНОШЕНИЯ В КОНТЕКСТЕ ЕВРОПЕЙСКОЙ ДИПЛОМАТИИ 1920-х гг.	202
<i>Балуев А.Ю.</i> ФАКТОРЫ УСПЕХА ИНТЕРВЕНЦИИ США В ГВАТЕМАЛЕ В ИЮНЕ 1954 г.	209

РАЗДЕЛ III. ПОЛИТОЛОГИЯ

<i>Хлопов О.А.</i> УКРАИНСКИЙ ФАКТОР В ОБЕСПЕЧЕНИИ ЭНЕРГЕТИЧЕСКОЙ БЕЗОПАСНОСТИ ЕВРОПЫ	217
<i>Малькевич А.А., Горбатова Н.В.</i> МИФОЛОГИЯ КАК ФАКТОР ПОЛИТИЧЕСКОЙ СОЦИАЛИЗАЦИИ МОЛОДЕЖИ.....	228
<i>Павловский В.Г.</i> ВОПРОСЫ СТАНОВЛЕНИЯ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ГРАЖДАНСКОЙ СЛУЖБЫ В СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ	236
<i>Калачев Д.Н.</i> СОВРЕМЕННАЯ СИСТЕМА МЕЖДУНАРОДНОЙ БЕЗОПАСНОСТИ: ОСНОВНЫЕ ПАРАМЕТРЫ	243
<i>Керимов А.А.</i> РАЗВИТИЕ ПОЛИТИЧЕСКИХ ПАРТИЙ КАК ФАКТОР ЛЕГИТИМАЦИИ ПОЛИТИЧЕСКОЙ ВЛАСТИ В СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ	251
<i>Епифанов А.С.</i> ПАРТИЯ ВЛАСТИ В ЭЛЕКТОРАЛЬНЫХ ПРОЦЕССАХ СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ.....	259

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Панов А.И.</i> КУДА ВЕДЕТ НАС ГЛОБАЛИЗАЦИЯ?.....	266
НАШИ АВТОРЫ	270

CONTENTS

SECTION I. ON THE OCCASION OF THE 70TH ANNIVERSARY OF VICTORY IN THE GREAT PATRIOTIC WAR

<i>S. Lavrenov, A. Sokolov.</i> PLANNING WAR AGAINST THE SOVIET UNION BY GERMANY: MYTHS AND REALITIES.....	9
<i>S. Monin.</i> THE DEVELOPMENT OF THE USSR AND THE UK MILITARY AND ECONOMIC COOPERATION (JUNE–OCTOBER 1941)	23
<i>A. Ternyaev.</i> REORGANIZATION OF INDUSTRIAL PRODUCTION IN THE USSR AT THE BEGINNING OF THE GREAT PATRIOTIC WAR.....	37
<i>V. Goryacheva.</i> SOVIET PEOPLE'S CHARITY DURING THE GREAT PATRIOTIC WAR.....	46
<i>O. Kuznetsova, M. Averchenko.</i> THE ORGANIZATION OF FOOD SUPPLY DURING THE GREAT PATRIOTIC WAR.....	52
<i>D. Ermakov.</i> AMERICAN MILITARY AND TECHNICAL AID TO THE SOVIET UNION IN THE YEARS OF THE SECOND WORLD WAR: HISTORICAL AND POLITOLOGICAL ANALYSIS	68

SECTION II. HISTORICAL SCIENCES AND ARCHEOLOGY

Historiography, Source Study and Methods of Historical Research

<i>N. Smolensky.</i> PROBLEM OF LOGIC: HISTORIOGRAPHICAL ASPECT	79
<i>N. Yasnitsky.</i> POLITICAL SITUATION IN THE FIRST HALF OF THE XVIII CENTURY ENGLAND GIVEN BY BRITISH AND NATIVE HISTORIOGRAPHY OF XIX-XX CENTURIES.....	87
<i>D. Varshavski.</i> USING THE RESULTS OF MILITARY ARCHAEOLOGY AS A SOURCE FOR STUDYING EVERYDAY LIFE OF RED ARMY SOLDIERS	99
<i>A. Skakovskiy.</i> MARXIST CONCEPT IN THE WORKS OF MARBURG SCHOOL FOUNDERS	109

Native History

<i>L. Klimova.</i> THE PROBLEMS OF INTERACTION BETWEEN LOCAL AUTHORITIES IN MOSCOW IN THE SECOND HALF OF THE NINETEENTH CENTURY	116
<i>S. Arkhipov.</i> RUSSIAN ORTHODOX CHURCH'S CHARITY DURING THE RUSSIAN-TURKISH WAR OF 1877-1878.....	125
<i>R. Kulyanov.</i> THE PLACE AND ROLE OF THE STATE COUNCIL OF THE RUSSIAN EMPIRE THROUGH THE CONTEXT OF OVERCOMING THE REVOLUTIONARY CRISIS OF THE EARLY TWENTIETH CENTURY	134
<i>R. Kulyanov, K. Ershov.</i> OF TOURISM AND SERVICE ON THE HISTORY OF THE STATE COUNCIL OF THE RUSSIAN EMPIRE (1810-1917)	141
<i>V. Akopyan.</i> ATTITUDE TO WORLD WAR I OF DISPERSED ETHNIC GROUPS OF SOUTHERN RUSSIA.....	148
<i>V. Gorlov.</i> MOSCOW UNDERGROUND, NAMED AFTER V.I. LENIN, AS A VISITING CARD OF THE CAPITAL OF THE USSR	156
<i>A. Orlova.</i> FEATURE FILMS OF 1946-1956 DEPICTING THE GREAT PATRIOTIC WAR AS REFLECTION OF CHANGES IN THE USSR'S POLITICAL LIFE.....	165
<i>E. Lukov.</i> THE THEME OF «SIBERIAN WEALTH» IN THE DIALOGUE BETWEEN REGIONS AND THE FEDERAL GOVERNMENT IN THE 1990-S.	173

<i>V. Rassokho-Anokhina, F. Saberov.</i> PERSONNEL PROBLEMS IN THE SYSTEM OF NAVAL SCHOOLS IN LENINGRAD IN 1937-1938	181
--	-----

Native History

<i>N. Sheludchenko.</i> TRADE, INTERSTATE AND CULTURAL RELATIONS THROUGH THE CONTEXT OF THE HISTORICAL DEVELOPMENT OF GERMANY AND RUSSIA IN THE IX-XVIII CENTURIES	186
<i>A. Mishin.</i> GERMAN-YUGOSLAVIAN RELATIONS THROUGH THE CONTEXT OF THE EUROPEAN DIPLOMACY OF THE 1920S	191
<i>A. Baluev.</i> FACTORS OF THE USA'S INTERVENTION SUCCESS IN GUATEMALA IN JUNE, 1954.....	202
<i>V. Senichev.</i> SACRED FUNCTION AND THE IMAGE OF WEAPON IN "TAIN BO CUAILNGE"	209

SECTION III. POLITOLOGY

<i>O. Khlopov.</i> UKRAINIAN FACTOR IN ENSURING EUROPEAN ENERGY SECURITY	217
<i>A. Malkevich, N. Gorbatova.</i> MYTHOLOGY AS A FACTOR OF YOUNG PEOPLE'S POLITICAL SOCIALIZATION	228
<i>V. Pavlovsky.</i> ISSUES OF STATE CIVIL SERVICE DEVELOPMENT IN MODERN RUSSIA	236
<i>D. Kalachev.</i> CONTEMPORARY SYSTEM OF INTERNATIONAL SECURITY: BASIC PARAMETERS	243
<i>A. Kerimov.</i> THE DEVELOPMENT OF POLITICAL PARTIES AS A FACTOR IN THE LEGITIMATION OF POLITICAL POWER.....	251
<i>A. Epifanov.</i> THE RULING PARTY IN ELECTORAL PROCESSES IN MODERN RUSSIA	259

SCIENTIFIC LIFE

<i>A. Panov.</i> WHERE DOES GLOBALIZATION DRIVE US?.....	266
<i>OUR AUTHORS</i>	270